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Protokół nr XL/22

XL Sesja Rady Gminy Ornontowice 

Obrady rozpoczęto 27 stycznia 2022 roku o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:00 tego samego
dnia. Obrady odbywały się w formie wideokonferencji.

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1,2 do protokołu.

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych.
1. Marian Blacha
2. Grzegorz Hawełka
3. Eugeniusz Kaczor
4. Aleksandra Krzemińska
5. Wojciech Kubicki
6. Łukasz Machulik   
7. Zbigniew Machulik
8. Ryszard Milanowski
9. Henryk Nieużyła
10. Grzegorz Pałka  
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Katarzyna Walczak
14. Adam Widenka
15. Tadeusz Zientek  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych, pracowników Urzędu Gminy, że 
na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 14-tu radnych, wobec czego sesja jest prawomocna
do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
W związku z brakiem uwag do porządku obrad punkt został wyczerpany.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu Nr XXXVIII/21 z sesji, która odbyła się dnia 15.12.2021 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr XXXVIII/21 z sesji, która odbyła się dnia 15.12.2021 r.

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek



NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Protokół Nr XXXVIII/21 z sesji, która odbyła się dnia 15.12.2021 r., został przyjęty 
jednogłośnie, bez uwag.

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem protokołu Nr XXXIX/21 z sesji, 
która odbyła się dnia 05.01.2022 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr XXXIX/22 z sesji, która odbyła się dnia 05.01.2022 r. 

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Protokół Nr XXXIX/22 z sesji, która odbyła się dnia 05.01.2022 r., został przyjęty 
jednogłośnie, bez uwag.

4. Podsumowanie pracy Rady Gminy i Komisji Stałych w 2021 roku.
W tym miejscu Przewodniczący Rady przedstawił podsumowanie pracy Rady w 2021r.  natomiast 
Przewodniczący Komisji Stałych przedstawili podsumowanie pracy Komisji Stałych w ubiegłym 
roku.

5. Podsumowanie realizacji zadań inwestycyjnych za 2021r.
Podsumowanie realizacji zadań inwestycyjnych za 2021r. przedstawił Zastępca Wójta Pan Dariusz 
Spyra.

6. Informacja o aktualnym stopniu zaawansowania prac dotyczących budowy kanalizacji w 
centralnej części Gminy.
Wyżej wymienioną informację przedstawił Zastępca Wójta Pan Dariusz Spyra w formie 
multimedialnej.

7. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu styczniu br. 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

8. Sprawozdanie przewodniczącego Klubów Radnych  z prac Klubu między sesjami.
Sprawozdanie z prac Klubu Radnych „Dla Ornontowic” między sesjami przedstawił radny Tadeusz 
Zientek.



9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2022-2032,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ornontowice na lata 2022-2032,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra,     
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/310/22 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2022-2032, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   3   do protokołu.  

b) wysokości diet radnych oraz zwrotu kosztów podróży służbowych radnych,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie wysokości diet radnych oraz zwrotu kosztów 
podróży służbowych radnych,

Wyniki głosowania:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Wojciech 
Kubicki,Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, Patryk      
Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Łukasz Machulik 

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka



Uchwała Nr XL/311/22 w sprawie  wysokości diet radnych oraz zwrotu kosztów podróży   
służbowych radnych, została przyjęta zwykłą większością głosów -   załącznik     nr   4   do              
protokołu.

c) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania  
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Seba-
stian Spyra, Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/312/22 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za           
gospodarowanie odpadami komunalnymi, została przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   5   do   
protokołu.

d) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
W temacie przedmiotowej uchwały głos zabrał radny Wojciech Kubicki – pytając czy zakupione i 
przekazane mieszkańcom kompostowniki w jakiś sposób wpłynęły na obniżenie tonażu odpadów 
biodegradowalnych przekazywanych firmie utylizującej przedmiotowy odpad i dlaczego nowe 
zapisy uchwały wskazują na wprowadzanie oszczędności na tych mieszkańcach, którzy mają 
kompostowniki i niejako chcą współpracować z Gminą poprzez obniżanie wskazanych powyżej 
kosztów.
W pierwszej kolejności do słów radnego Kubicekiego odniósł się Wójt informując, że temat ten 
został szeroko omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu wczorajszym, natomiast należy 
pamiętać, że każda inwestycja w gospodarce odpadami ma dwojakie skutki – wyjście naprzeciw 
oczekiwaniom mieszkańców ale i także zwiększenie wydatków Gminy. Ponadto każdy z 
mieszkańców (i tych którzy posiadają kompostowniki) ma prawo wywozu odpadów 
biodegradowalnych na PSZOK.
Kolejno głos zabrała Pani Aleksandra Mendera-Fasuga – Kierownik Referatu Gospodarki 
Odpadami informując, że w ubiegłym roku zakupiono 44 sztuki kompostowników jeżeli chodzi o 
analizę czy ten zakup przyczynił się do jakichkolwiek skutków to dokładnie będzie to przedstawione
na sesji w miesiącu lutym.



Kontynuując temat radny Kubicki poprosił o podanie przyczyny, która miała wpływ na wzrost opłaty 
za zagospodarowanie i wywóz odpadów, wskazując, że uzasadnienie do projektu uchwały nie 
posiada takiej informacji.
Odpowiedzi na powyższe udzielił Wójt wyjaśniając, że przetarg dotyczący odpadów został otwarty 
w dniu 19 stycznia natomiast materiały na sesję zostały radnym przekazane w dniu 20 stycznia. 
Ponadto w razie jakichkolwiek pytań można zgłosić się do Referatu Gospodarki Odpadami gdzie 
szczegółowo zostaną udzielone na nie odpowiedzi. Dodatkowo przyczyny i wyliczenia nowych 
stawek za odpady zostały również omówione na posiedzeniu wspólnym komisji w dniu 26 stycznia.
W tym miejscu Wójt przedstawił dane podane podczas posiedzenia komisji dotyczące wyliczeń 
odnośnie wzrostu cen i stawek za odpady.
Cena za jedną tonę odbioru odpadu wzrosła o 53,62 zł dokładnie z kwoty 762,59 zł na kwotę 
815,21 zł. Suma dopłat do odpadów w roku 2021 wyniosła ok 550 000,00 zł, w roku bieżącym 
budżet Gminy pozwala również na dopłatę w granicach takiej kwoty jak w roku ubiegłym. Szacując,
że ilość ton wywożonych odpadów w roku 2022 wyniesie 2 850 mnożąc przez 815,21 zł plus 
wydatki pozostałe (obsługa administracyjna, funkcjonowanie PSZOK i inne usługi) daje kwotę 
szacunkową 2 662,000,81 zł. Biorąc pod uwagę dopłatę z budżetu Gminy ok 550 000,00 zł 
ustalono stawki tak aby po stronie dochodów kształtowały się w kwocie 2 122 550,00 zł. (nowe 
stawki są odzwierciedleniem wskazanego dochodu). Reasumując w ciągu roku dopłata do 
mieszkańca wyniesie 8,00 zł w skali miesiąca czyli w skali roku będzie to ok 95,00 zł. 

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za              
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie           
odpadami komunalnymi,

Wyniki głosowania:
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (11)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska, Zbigniew Machulik,
Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Grzegorz Pałka, Sebastian Spyra, Patryk Szwechowicz,  
Katarzyna Walczak, Adam Widenka

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Wojciech Kubicki, Łukasz Machulik, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/313/22 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie         
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami           
komunalnymi, została przyjęta zwykłą większością głosów -   załącznik     nr   6   do protokołu.  

e) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na utrzymanie sieci SilesiaNet,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.



Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi       
Mikołowskiemu na utrzymanie sieci SilesiaNet,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra,      
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/314/22 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu 
na utrzymanie sieci SilesiaNet, została przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   7   do protokołu.  

f) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na dostawy internetu  w sieci 
SilesiaNet,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi      
Mikołowskiemu na dostawy internetu w sieci SilesiaNet,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra,      
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/315/22 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu 
na dostawy internetu  w sieci SilesiaNet, została przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   8   do     
protokołu.

g) udzielenia pomocy finansowej Gminie Mikołów na system informacji o terenie (GIS),
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.



Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Mikołów
na system informacji o terenie (GIS),

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra,      
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/316/22 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Mikołów na system 
informacji o terenie (GIS), została przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   9   do protokołu.  

h) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na realizację zadania: Budowa 
skrzyżowania Ornontowice-Centrum,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi      
Mikołowskiemu na realizację zadania: Budowa skrzyżowania Ornontowice-Centrum,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra,     
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/317/22 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu 
na realizację zadania: Budowa skrzyżowania Ornontowice-Centrum, została przyjęta          
jednogłośnie -   załącznik     nr   10   do protokołu.  

i) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na realizację zadania: Budowa 
chodnika przy ul Chudowskiej,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.



Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi      
Mikołowskiemu na realizację zadania: Budowa chodnika przy ul Chudowskiej,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra,      
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/318/22 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu 
na realizację zadania: Budowa chodnika przy ul Chudowskiej, została przyjęta jednogłośnie 
-   załącznik     nr   11   do protokołu.  

j) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu w 2022 roku,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi      
Mikołowskiemu w 2022 roku,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra,     
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/319/22 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu   
w 2022 roku , została przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   12   do protokołu.  

k) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu w 2022 roku,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi     
Mikołowskiemu w 2022 roku,



Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra,     
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/320/22 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu   
w 2022 roku, została przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   13   do protokołu.  

l) udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego w 2022 roku
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na pomoc               
finansową dla Powiatu Mikołowskiego w 2022 roku

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra,      
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/321/22 w sprawie udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla Powiatu
Mikołowskiego w 2022 roku, została przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   14   do protokołu.  

m) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie na lata 2022 -2024,
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu                  
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022 -
2024,



Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra,      
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/322/22 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022 -2024, została przyjęta   
jednogłośnie -   załącznik     nr   15   do protokołu.  

n) uchylenia Uchwały Rady Gminy Ornontowice w sprawie sposobu podziału środków na 
doskonalenie zawodowe nauczycieli, form tegoż doskonalenia oraz zasad i trybu przyznawania 
tych środków
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Rady Gminy Ornontowice 
w sprawie sposobu podziału środków na doskonalenie zawodowe nauczycieli, form tegoż             
doskonalenia oraz zasad i trybu przyznawania tych środków,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra,     
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

Uchwała Nr XL/323/22 w sprawie uchylenia Uchwały Rady Gminy Ornontowice w sprawie 
sposobu podziału środków na doskonalenie zawodowe nauczycieli, form tegoż                  
doskonalenia oraz zasad i trybu przyznawania tych środków, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   16   do protokołu.  

o) uchylenia Uchwały Rady Gminy Ornontowice w sprawie powołania Komisji Mieszkaniowej,
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  uchylenia Uchwały Rady Gminy Ornontowice w sprawie powołania Komisji 
Mieszkaniowej,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra,     
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/324/22 w sprawie uchylenia Uchwały Rady Gminy Ornontowice w sprawie   
powołania Komisji Mieszkaniowej, została przyjęta jednogłośnie -   załącznik     nr   17   do              
protokołu.

o) uchylenia Uchwały Rady Gminy Ornontowice w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 
Mieszkaniowej.
Przedmiotowy projekt został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 26.01.2022r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie:  przyjęcia uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Rady Gminy Ornontowice 
w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Mieszkaniowej.

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra,      
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka, Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr XL/325/22 w sprawie uchylenia Uchwały Rady Gminy Ornontowice w sprawie 
ustalenia składu osobowego Komisji Mieszkaniowej, została przyjęta jednogłośnie -            
załącznik     nr   18   do protokołu.  

9. Informacje Wójta Gminy.
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informacje dotyczące: 

• podsumowania działalności Wójta w roku 2021,
• realizacji uchwał Rady Gminy,
• działalności Wójta w okresie mędzy sesjami.

Kolejno głos zabrał Zastępca Wójta pełniący jednocześnie  funkcję Naczelnika Wydziału Rozwoju   
i Inwestycji Pan Dariusz Spyra przedstawiając informacje dotyczące spraw realizowanych przez 
przedmiotowy Wydział:

• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach – Centrum;  Program Inwestycji 
Strategicznych „Polski Ład” - trwają prace związane z określeniem zakresu oraz 
poszczególnych etapów zadania w celu ogłoszenia postępowania o udzielenie zamówienia 
publicznego,



• Budowa kanalizacji deszczowej z odtworzeniem nawierzchni ul. Bujakowskiej w rejonie       
nr 31-35 -  zadanie zakończone i odebrane 28.12.2021.

• Projekt budowlano - wykonawczy chodnika przy ul. Zwycięstwa (strona wschodnia) od ul. 
Bankowej do ul. Cichej - 9 grudnia 2021 r.  została podpisana umowa na wykonanie 
dokumentacji projektowej. 

• Budowa ul. Leśnej w rejonie nr 5 i nr 17 z podziałem na etapy - podpisanie umowy z 
wykonawcą zaplanowano na piątek 28 stycznia br.

• Budowa sieci wodociągowej przy ul. Polnej - Odcinek od nr 1 do nr 18. - trwają prace 
związane z wyłonieniem wykonawcy zadania.

• Poprawa kształcenia w Zespole Szkolno-Przedszkolnym Projekt 11.01.04 - celem głównym 
projektu jest kształtowanie kompetencji kluczowych i umiejętności uniwersalnych 
niezbędnych na rynku pracy oraz kreatywności, innowacyjności i pracy zespołowej, w tym 
doradztwo edukacyjno-zawodowe dla uczniów i uczennic Zespołu Szkolno-Przedszkolnego.

• Ulicowskazy - montaż nowych ulicowskazów odbył się pod koniec grudnia. Jest to pierwsza 
część wymiany zniszczonych lub uszkodzonych ulicowskazów.

• Budowa boiska sportowego przy ul. Świerkowej - w grudniu 2021 r. został dostarczony 
sprzęt sportowy oraz materiały budowlane. Prace będą wykonywane z chwilą nadejścia 
odpowiednich warunków atmosferycznych.

• Modernizacja obiektu sportowego przy ul. Zwycięstwa - w grudniu 2021 r zostały 
dostarczone materiały do wykonania drenaży i odwodnienia boiska. Prace mają być 
wykonywane na przełomie lutego i marca br. 

• „Akcja Zima” - czynności utrzymania zimowego są prowadzone na bieżąco tylko i wyłącznie 
na drogach i sięgaczach dróg gminnych. Drogi są utrzymywane w systemie „białe 
przejezdne”.

Wójt przedstawił informacje dotyczące:
• Od początku 2022 r. złożono już 10 wniosków o dotację do ekologicznych urządzeń 

grzewczych.
• Dotychczas do Urzędu Gminy złożono 109 deklaracji o wpis do Centralnej Ewidencji 

Emisyjności Budynków. Warto zaznaczyć, że Główny Urząd Nadzoru Budowlanego stworzył
ranking gmin w zakresie wypełnienia deklaracji, a obecnie Gmina Ornontowice zajmuje 47 
miejsce na 167 gmin w Województwie Śląskim. Dla przypomnienia termin składania 
deklaracji to 30 czerwca br. 

• Na bieżąco prowadzone są kontrole w zakresie prawidłowego pozbywania się nieczystości 
ciekłych. W 2021 r. przeprowadzono 39 kontroli, a w 2022 r. - 2 kontrole.

• Przesłano pismo do ROD Przyjaźń (czyli rodzinne ogrody działkowe) dotyczące podjęcia 
działań w zakresie ochrony powietrza.

• W dniu 4 stycznia obył się przetarg na sprzedaż działki przy ul. Leśnej – zakończony 
wynikiem pozytywnym.

• Na bieżąco prowadzone są sprawy z zakresu przejmowania sieci wodociągowej i 
kanalizacyjnej, przy ul. Grabowej, Cichej, Polnej i Bujakowskiej, gdzie inwestorem nie jest 
Gmina Ornontowice. 

• Na bieżąco prowadzone są kontrole smogowe w związku z ogłoszeniami dotyczącymi złej 
jakości powietrza, przekazywanymi przez Regionalny Wydział Monitoringu Środowiska         
w Katowicach oraz kontrole interwencyjne w związku ze zgłoszeniami mieszkańców. 
kierowanymi do Urzędu. W 2021 r. przeprowadzono 18 kontroli, a w 2022 r. - 3 kontrole.

• W dniu 19 stycznia nastąpiło rozstrzygnięcie przetargu na „Odbiór i zagospodarowanie 
odpadów komunalnych na terenie Gminy Ornontowice na okres od 1 marca 2022 r. do 28 
lutego 2023 r.”. Złożona została 1 oferta przez konsorcjum firm z liderem Remondis Górny 
Śląsk Sp. Zoo z Rudy Śląskiej. Cena brutto za tonę wzrosła w stosunku do poprzedniego 
przetargu o 53,62 zł brutto, a dokładnie z kwoty 761,59 zł na 815,21 zł.



• Na bieżąco prowadzone są kontrole w zakresie właściwej segregacji odpadów komunalnych.
• Obecnie z dofinansowania  żłobkowego korzysta 7 rodzin.
• Został ogłoszony nabór do unijnego projektu  Cyfrowa Gmina, który trwa do 11 lutego i ma 

na celu wsparcie rozwoju cyfrowego instytucji samorządowych oraz zwiększenie           
cyber-bezpieczeństwa. Obecnie trwają konsultacje i uzgodnienia techniczne niezbędne do 
przygotowania i złożenia wniosku o przyznanie Grantu.

• W grudniu 2021 r. zmarło 14 mieszkańców oraz urodziło się 5 dzieci. W całym 2021 r. 
zmarło 79 mieszkańców oraz urodziło się 63 dzieci. Przyrost naturalny za cały 2021 r. 
wyniósł minus 16. Obecnie Gmina Ornontowice liczy 6037 mieszkańców, w tym 5897 
zameldowanych na stałe i 140 na pobyt czasowy.

• Prowadzony jest ciągły nadzór nad prawidłowym procesem oczyszczania ścieków, 
właściwym stanem sieci kanalizacyjnej i sieci wodociągowej, prawidłowym działaniem 
oświetlenia ulicznego oraz zimowym utrzymaniem dróg i chodników na terenie Gminy 
Ornontowice.

• W ostatnim okresie doszło do zdarzenia drogowego przy ul. Kwiatowej gdzie samochód 
zniszczył latarnię uliczną wraz ze słupem. Miejsce zdarzenia zostało zabezpieczone, 
uszkodzona lampa uprzątnięta, a szkoda zgłoszona do ubezpieczyciela sprawcy. Po 
przyznaniu odszkodowania szkoda zostanie naprawiona.

• Ilość osób przebywająca obecnie w izolacji ze względu na chorobę COVID-19 w Powiecie 
Mikołowskim wynosi 2030, a w Gminie Ornontowice 180. Jest to największa ilość osób w 
izolacji w naszej Gminie od początku epidemii, czyli od prawie 2 lat. W wyniku dynamiczne 
rozwijającej się sytuacji epidemicznej oraz w związku z zaleceniem pracy zdalnej w 
administracji publicznej wynikającym z rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 21 stycznia 
br. w sprawie ustanowienia określonych ograniczeń, zostały wprowadzone ograniczenia w 
funkcjonowaniu Urzędu Gminy, w którym prowadzona jest 2-zmianowa praca hybrydowa. 
Przyjmowanie interesantów odbywa się wyłącznie po uprzednim zgłoszeniu telefonicznym  
i umówieniu wizyty, bezwzględnie z zachowaniem niezbędnych środków ostrożności i rygo 
ów sanitarnych. Rekomenduje się załatwianie spraw w alternatywny sposób zdalny, czyli  
drogą telefoniczną, elektroniczną, korespondencją tradycyjną lub za pośrednictwem skrytki 
e-PUAP.

• 15 stycznia w sali Ochotniczej Straży Pożarnej w Ornontowicach odbył się zjazd Zarządu 
Oddziału Ochotniczych Straży Pożarnych w Mikołowie podczas, którego dokonano 
podsumowania pracy pięcioletniej kadencji oraz wyboru i ukonstytuowanie się nowego 
składu Zarządu i wyboru Komisji Rewizyjnej. Nowym prezesem został Pan Dariusz Gaszi    
a członkiem Zarządu został między innymi Pan Damian Leks.
Jednomyślnie Zarząd Powiatowy OSP RP w Mikołowie nadal pośmiertnie druhowi 
Sławomirowi Bijakowi godność Prezesa Honorowego 

• 30 stycznia odbędzie się 30. Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy i tradycyjnie,     
już po raz 17, sztab finału WOŚP organizuje także Zespół Szkolno- Przedszkolny w Gminie 
Ornontowice. Zachęca się do udziału w internetowych aukcjach. Podczas tegorocznego 
finału WOŚP celem zbiórki będzie zapewnienie najwyższych standardów diagnostyki i 
leczenia wzroku u dzieci.

10. Informacje Przewodniczącego Rady.
 Przewodniczący Rady przekazał informacje dotyczące korespondencji wpływającej:

• uchwała Rady Gminy Godów w sprawie apelu dotyczącego zapewnienia jednostkom 
samorządu terytorialnego udziału w dochodach publicznych odpowiednio do 
przypadających zadań,

• pismo Wójta Gminy Ornontowice dotyczące informacji o rozliczeniu dotacji na zadanie 
publiczne pn. „Aktywacja i rozwój sportu w Gminie Ornontowice w 2021r”,



• pismo Wójta Gminy Ornontowice dotyczące udzielonej dotacji na rok 2022 dla GKS 
„Gwarek” Ornontowice w ramach konkursu na zadanie publiczne w zakresie rozwoju sportu 
na terenie Gminy Ornontowice,

• informacja  Wójta Gminy Ornontowice dotycząca ilości postępowań wynikających ze zmian 
w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego prowadzonych w 2021 roku,

• sprawozdanie Wójta Gminy Ornontowice z udzielonych dotacji w 2021 roku do zakupu 
ekologicznych systemów grzewczych (w przedmiotowym temacie głos zabrała Pani Justyna
Sittek-Goj, krótko omawiając przedmiotowe sprawozdanie).

• Podziękowań dla radnych Rady Gminy Ornontowice za udział w XXI edycji szlachetnej 
paczki.

Kolejna sesja odbędzie się 24 lutego br., o godz. 16.00.

11. Interpelacje radnych.
Przewodniczący poinformował, że wpłynęła jedna interpelacja złożona przez radnego Wojciecha 
Kubickiego dotycząca możliwości zabudowania progów zwalniających przy ul. Nowej (w tym 
miejscu Przewodniczący odczytał treść interpelacji).
Przedmiotowa interpelacja została przekazana Wójtowi Gminy w celu udzielenia odpowiedzi.
W sprawie interpelacji głos zabrał Wójt prosząc o doprecyzowanie wskazania miejsca 
posadowienia progu zwalniającego.
W odpowiedzi na powyższe radny Kubicki oznajmił, że chodzi o końcowy odcinek drogi ul. Nowej  
w rejonie stawku (przy zakręcie).

12. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
W przedmiotowym punkcie głos zabrał radny Zbigniew Machulik w temacie budowy Centralnego 
Portu Komunikacyjnego prosząc o podanie bieżących informacji w tym temacie.
W odpowiedzi Wójt poinformował, że obecnie wszystkie proponowane warianty przebiegu linii CPK 
nie obejmują Gminy Ornontowice jednakże 1 z wariantów wskazuje jej przebieg w bliskim 
sąsiedztwie ul. Hutniczej.
Na stronie internetowej Gminy została umieszczona ankieta dotycząca wyrażenia stanowiska 
mieszkańców w ramach prowadzonych konsultacji. Gmina Ornontowice ponadto czynnie 
solidaryzuje się i wspiera sąsiadujące gminy jak również włączyła się w akcję wspierającą gminy 
Powiatu Mikołowskiego. Wójt w swej wypowiedzi wyjaśnił, iż za wszystkie konsultacje odpowiada 
spółka CPK i nie w jego gestii leży wskazanie, który wariant jest lepszy czy gorszy gdyż byłoby to 
nieuczciwe względem innych gmin.
W przedmiotowym temacie głos zabrała także Pani Justyna Sittek-Goj – Naczelnik Wydziału 
Środowiska i Gospodarki Nieruchomościami informując, że temat jest stale monitorowany, ponadto 
w ubiegłym roku zostały udzielone pisemne informacje firmie sporządzającej dokumentację dla 
CPK odnośnie kolizji drogowych, form ochrony przyrody i zabytków względem wariantu 
przebiegającego w pobliżu ul. Hutniczej.

Kolejno głos zabrał radny Tadeusz Zientek w temacie pogarszającej się nawierzchni drogi na 
skrzyżowaniu ulic Bujakowskiej i Orzeskiej prosząc o interwencję w Powiatowym Zarządzie Dróg.
W odpowiedzi Zastępca Wójta poinformował, że w dniu dzisiejszym zostało wystosowane pismo do
Zarządu Dróg Wojewódzkich (ul. Bujakowska stanowi drogę wojewódzką) w przedmiotowej 
sprawie. O udzielonej odpowiedzi na powyższe, radni zostaną poinformowani w późniejszym 
terminie.
Ponadto do Powiatowego Zarządu Dróg zgłoszono informację o ubytkach na drogach powiatowych
(odpowiedz na pytania zgłaszane na posiedzeniu wspólnym komisji w temacie dróg).



Idąc dalej głos zabrał radny Sebastian Spyra pytając czy gmina posiada jakieś informacje odnośnie
remontu drogi DK925 Rybnik-Bytom i zmiany w części przebiegu ul. Bujakowskiej ze względu na 
plany CPK?
W odpowiedzi Zastępca Wójta oznajmił, że na chwilę obecną gmina nie posiada jakichkolwiek 
informacji o rozpoczęciu prac związanych z realizacją w/w inwestycji jak i również zmiany 
przebiegu części ul. Bujakowskiej związanej z CPK (do Urzędu wpłynęła jedynie wstępna 
koncepcja nie poparta żadnymi dokumentami).

Radny Eugeniusz Kaczor nawiązał do tematu poruszonego na spotkaniu z mieszkańcami a 
mianowicie modernizacji sięgacza przy ul. Leśnej w miejscu gdzie nie jest uregulowany temat 
własności, sugerując zamieszczenie w lokalnej prasie informacji o przesłankach prwanych 
umożliwiających wykonywanie modernizacji na terenach nie należących do gminy.
W odpowiedzi Wójt oznajmił, iż zastanowi się nad sposobem przekazania i wyjaśnienia wyżej 
wspomnianej kwestii.

13. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl


